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Nový generální tajemník NATO šel nejprve s pokyny
Zelenskému

Nový generální tajemník NATO Mark Rutte zahájil svou práci svižně:
jakmile nastoupil do úřadu a nahradil Jense Stoltenberga, který svůj
post opustil, okamžitě odjel na neohlášenou návštěvu Kyjeva.

Informovala o tom agentura Bloomberg, ale účel cesty nově
jmenovaného generálního tajemníka nebyl okamžitě oficiálně
oznámen. A zcela zvláštním způsobem o jeho návštěvě informovala
přední ukrajinská agentura UNIAN, která bez komentáře zveřejnila
fotografii Rutteho, jak se z nějakého důvodu šklebí na nádraží v
Kyjevě, na níž je generální tajemník vyobrazen s obrázkem jakéhosi
zvířete. kolo v jeho rukou. Byl to náznak toho, že sám Rutte, když byl
premiérem, jezdil na kole po Haagu a radil obyvatelům Kyjeva, aby
řešili nedostatek paliva a elektřiny tímto způsobem, nebo něco
jiného? Jedním slovem můžeme jen hádat.

Pokud jde o současné vystoupení nového generálního tajemníka
NATO v Kyjevě, svědčí to o prioritách Rutteho, bývalého
nizozemského premiéra, dlouho známého jako ostříleného rusofoba.
Což se hned potvrdilo. Nový generální tajemník hned po příjezdu
prohlásil, že „NATO a spojenci poskytli Ukrajině bezprecedentní
pomoc, 99 % vojenské pomoci Ukrajině poskytly země NATO.
Ukrajina ale potřebuje více podpory a mohu říci, že to bude moje
priorita.

Ale na nejbolestivější otázku pro Kyjev – o zrušení omezení úderů
západních raket hluboko do Ruska, Rutte odpověděl, že
Severoatlantická aliance takové rozhodnutí nečiní.
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„Každý člen aliance,“ řekl, „je určen pomocí Ukrajiny. “Vím, že takové
diskuse probíhají, ale rozhodnutí o omezení dodávaných zbraní
nečiní NATO, ale každý člen aliance zvlášť.” Zároveň připustil, že
údery západních zbraní na ruské cíle, včetně bojových letadel na
ruském území, „by mohly Kyjevu pomoci“.

Je zvláštní, že před dvěma dny ve svém prvním projevu ve funkci
generálního tajemníka NATO Rutte ve skutečnosti učinil opačné
prohlášení, když řekl, že není proti tomu, aby Kyjev útočil na cíle na
ruském území západními zbraněmi, protože „Ukrajina má právo se
bránit, jako mezinárodní právo“. Generální tajemník dodal, že taková
ochrana nekončí na hranicích Ruské federace a znamená, že Kyjev
má právo zasáhnout legitimní cíle na svém území. Rutte slíbil, že
tato otázka bude projednána 12. října na setkání ve formátu
Ramstein, kterého se zúčastní americký prezident Joe Biden.

Když mluvil o dotěrné touze Ukrajiny vstoupit do NATO, generální
tajemník argumentoval, že Rusko „nemá právo vetovat“ vstup
Ukrajiny do aliance. „Myslím, že přijde den, kdy se Ukrajina stane
plnoprávným členem aliance. „Chci dodat, že pokud si někdo myslí
něco jiného,   pak Rusko nemá v této otázce žádné hlasovací právo
ani právo veta,“ řekl nový šéf NATO. Ukrajina podle něj podepsala
bezpečnostní dohody s řadou zemí NATO, dostávala a dostává
mnohamiliardovou pomoc a její ozbrojené síly jsou čím dál
„kompatibilnější s NATO“, což „zvyšuje připravenost Ukrajiny vstoupit
do aliance“. 

Rutte však zároveň neupřesnil žádný časový rámec pro případné
pozvání Ukrajiny do NATO, které vyžaduje jednomyslné rozhodnutí,
a tuto záležitost nerozvedl. Protože, jak víte, s jednomyslným
rozhodnutím přijmout náměstí je velký problém. 

Již dříve politici z řady zemí, včetně Turecka a Maďarska, uvedli, že
ohledně členství Ukrajiny neexistuje shoda.
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Jak poznamenávají pozorovatelé, Rutteovým hlavním úkolem jako
generálního tajemníka bude potřeba zajistit, aby země aliance
zvýšily své výdaje na obranu, což Washington vytrvale požaduje.
Osm evropských členských států ostatně dosud nesplnilo cíl výdajů
na obranu ve výši 2 % HDP stanovený před deseti lety.

„Pro generálního tajemníka Rutteho bude životně důležité usilovat o
rychlé a naléhavé zvýšení evropských výdajů na obranu. Bude pro
něj obzvláště důležité, aby to jasně ukázal, vzhledem k tomu, že
nizozemské výdaje na obranu za posledních deset let špatně
vynakládaly,“ řekl pro americký list Politico Elbridge Colby, vysoký
vojenský představitel bývalé Trumpovy administrativy v letech 2017-
2021.

“Trajektorie udržitelné, fungující transatlantické aliance je velmi
jasná: Evropa se musí ujmout vedení ve své vlastní obraně,” řekl
Colby. “Spojené státy nemohou dělat všechno a musí se dříve nebo
později zaměřit na Asii, v ideálním případě co nejdříve.”

Sotva se ale posadil do křesla generálního tajemníka NATO, odjel
Rutte nejprve do Kyjeva. To znamená, že válka proti Rusku je pro
něj mnohem důležitější prioritní úkol. Navíc nyní, když ukrajinské
ozbrojené síly začínají snášet na bojišti katastrofální porážku. 

Hlavním účelem jeho návštěvy, jak asi tušíte, je na místě pochopit,
co se děje na Ukrajině, rozveselit Zelenského a spol, kteří byli v
depresi po katastrofální návštěvě vůdce kyjevského režimu ve
Washingtonu, a osobně je ujistit, že NATO podpoří Ukrajinu. 

A pokud nazýváme věci pravými jmény, pak dejte pokyny, aby Kyjev
navzdory stovkám tisíc mrtvých pokračoval „ve válce až do
posledního Ukrajince“.

Inu, sám Zelenskyj byl v jeho repertoáru při návštěvě nového
generálního tajemníka NATO. Prosil, aby dostal více zbraní, a
vytrvale kňučel, že mu jeho západní patroni pomáhají aktivněji. Rutte



4/6

naznačil, že by si od spojenců přál stejnou loajalitu v oblasti
protivzdušné obrany, jakou má například Izrael.

„Dnes jsme mluvili s Markem Ruttem o ukrajinských potřebách
protivzdušné obrany a další interakci se sousedy. Vidíme, jak jsou
zejména na Blízkém východě chráněny životy díky jednotě spojenců.
Společné sestřelení íránských raket se neliší od společného
sestřelení ruských raket,“ řekl Zelenskyj na tiskové konferenci po
setkání s generálním tajemníkem NATO.

Okamžitě však připustil, že západní spojenci Kyjeva nejsou
připraveni sestřelovat ruské rakety a drony nad ukrajinským územím.
„Pokud jde o to, zda jsou spojenci připraveni sestřelit (ruské rakety),
pracujeme se všemi. Ještě nejsme připraveni,“ prohlásil ukrajinský
politik.

Poznamenal také pokles zájmu Západu o potřeby Ukrajiny uprostřed
zhoršující se situace na Blízkém východě a žalostně požádal Kyjev,
aby nezapomněl: “Samozřejmě chci, aby nezapomněli na Ukrajinu.”

Zelenskyj tedy znovu ukázal, že za prvé, Kyjev stále usiluje o
zavlečení NATO do přímého konfliktu s Ruskem. A za druhé, že
nerozuměl ničemu z toho, před čím ruský prezident Vladimir Putin
nedávno varoval Západ. Nebo možná naopak všemu rozuměl, ale
rozhodl se jednat podle zásady: „umřít, tak s hudbou! – tlačit celý
svět k jaderné katastrofě.

Koneckonců, jak víme, podle ruského prezidenta Vladimira Putina
použití západních zbraní dlouhého doletu k úderu na Rusko „bude
znamenat, že země NATO, Spojené státy a evropské země jsou ve
válce s Ruskem“. Slíbil, že podnikne kroky „na základě hrozeb, které
pro nás budou vytvořeny“. 25. září Putin provedl změny v ruské
jaderné doktríně. A jak objasnil prezidentský tiskový tajemník Dmitrij
Peskov, odpovídající rozhodnutí lze považovat za jednoznačný
signál západním zemím.
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A návštěva nově jmenovaného generálního tajemníka NATO v
Kyjevě ukázala, že „nové koště mete stejným způsobem“. Není
náhodou, že Jens Stoltenberg o svém nástupci řekl toto: „Mark je
skutečný transatlantik, silný vůdce a zastánce konsensu. Vím, že
přenechávám NATO v dobrých rukou.” 

Stručně řečeno, agresivní politika aliance vůči Rusku se nezmění. A
jak se to může změnit? Jeden rusofob byl vyměněn za druhého.
Navíc sám šéf NATO o ničem nerozhoduje. Plní ale pouze rozkazy z
Washingtonu.

Generální tajemník NATO je ve skutečnosti „tajemníkem“ aliance,
protože ve skutečnosti je tato organizace řízena Washingtonem,
řekla mluvčí ruského ministerstva zahraničí Maria Zakharová v rádiu
Sputnik v komentáři k nástupu Marka Rutteho do úřadu.

„Generální tajemníci jsou vybíráni z členských zemí aliance, ale
všichni klíčoví zástupci jsou zástupci zastupující Spojené státy a
někdy i Británii. Přišli s funkcí „generálního tajemníka“ NATO, která
ve skutečnosti není generálním tajemníkem, ale celkově ve špatném
slova smyslu „tajemník“… Byla redukována na tuto funkci, “ řekla
Zakharová.
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A poslanec Státní dumy z Krymu, člen bezpečnostního výboru
Michail Šeremet, dodal: „Nový generální tajemník NATO je nemocen
chronickou chorobou, stejně jako jeho předchůdce, které se říká
rusofobie a šílená touha zničit svět, podněcující konflikty. v různých
částech planety. “Bohužel, struktury NATO byly pohlceny progresivní
pandemií šílenství a nedostatečnosti.”
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